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Voorwoord
 
Voor jullie ligt de eerste gezamenlijke 
nieuwsbrief van GroenLinks/Partij van 
de Arbeid - Veenendaal. Wéér een 
mijlpaal, op weg naar een krachtig 
lokaal progressief geluid!  
 
Steeds meer mensen zien hoe 
belangrijk de koppeling is van sociale 
gelijkheid aan een groene agenda. Dat 
blijkt uit de groei van onze partijen in de 
afgelopen maanden - ook in 
Veenendaal en zeker niet allemaal 
dubbelleden. Welkom bij onze partijen! 
Misschien wil  je wel actief bijdragen 
aan het realiseren van onze idealen in 
Veenendaal… 
Ook bij de verkiezingen voor het 
Europees Parlement, hebben we groei 
laten zien. Complimenten dus voor 
onze lokale campagnevoerders, die 
een goed zicht- en hoorbare campagne 
gevoerd hebben. Meer hierover 
verderop in deze Nieuwsbrief.  
 
Toch blijft er werk aan de winkel: PVV 
en SGP trokken in Veenendaal veel 
stemmen. Maar wij blijven vastberaden 
om onze boodschap uit te dragen en 
om steeds meer mensen te overtuigen 
van onze visie.  
 
Voor de Raadsverkiezingen in 2026 zijn 
de besturen al druk bezig met de 
noodzakelijke voorbereidingen. Nadat 
de beide ALV’s besloten om met één 
lijst de verkiezingen in te gaan, 

vergaderen de besturen nu iedere 
maand samen. Tijdens een 
gezamenlijke ALV op woensdag 20 
november verwachten we onze plannen 
te kunnen presenteren. Noteer deze 
datum alvast in je agenda! 
 
De beide raadsfracties zijn momenteel 
al in gesprek om te komen tot één 
gezamenlijke fractie gedurende de rest 
van deze raadsperiode.  
 
Er staat veel te gebeuren en daarom 
vragen we jullie om de komende 
maanden na te denken over hoe je 
actief wilt worden voor onze zaak. 
Bijvoorbeeld als (kandidaat) raadslid, 
fractie-ondersteuner of bestuurslid. Ook 
kortdurend kan: als lid van één van de 
commissies voor de voorbereidingen 
van de verkiezingen.  
 
Dank voor alle steun die van onze 
samenwerking een succes maken. 
Dankzij jullie steun hebben wij grote 
stappen kunnen zetten en lopen we 
voorop binnen de progressieve 
beweging! 
 
 Tenslotte:  allemaal een heel fijne en 
hopelijk nog zonnige zomer. 
 
De besturen en fracties van GL en 
PvdA in Veenendaal:  
Sjirk, Ted, Kees, Paul, Vera, Marja, 
Umar, Jos en Eva 
Kim, Hans, Tijs, Amir en Greet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 
 
 
 
 
  

 

Van de fractievoorzitters
Het zit er op: het politieke seizoen 
2023/2024. Na 10 juli geen vergaderingen 
meer en op 3 september starten we weer 
formeel met een beeldvormende avond. 

Het betekent overigens niet dat we gaan 
stilzitten of alleen maar vakantie vieren, 
want de ontwikkelingen in Veenendaal 
blijven niet stilstaan. We zien nog de 
doorontwikkeling van fase 3 van het 
Franse gat, de energietransitie en nog een 
aantal andere onderwerpen waar we in het 
reces aan zullen blijven doorwerken. 

Ondertussen hebben we een roerige tijd 
meegemaakt. Met name rondom de 
nieuwe Lampegiet. GL/PvdA heeft zich in 
dat dossier sterk gemaakt voor de variant 
met bioscoop, filmhuis, grote- en een 
kleine zaal met een poppodium-functie. 
Het college had ook aanvankelijk voor 
deze optie gekozen. Uiteindelijk, om 
financiële redenen, ging men toch voor 
variant B (zonder bioscoop) als 
“masterplan Lampegiet”. Kosten: grofweg 
51 miljoen over 40 jaar. Met 
exploitatiekosten kwamen zij (B&W) uit op 
4,78 M€/jaar.  Het voorstel sneuvelde: 16 
voor/17 tegen. “Het doek is gevallen” 
schreef De Rijnpost. Toch leefde bij velen 
het gevoel dat een Veenendaal zonder 
theater niet voor te stellen is. Dus kwamen 
er in de aanloop van de kadernota nieuwe 
voorstellen: een variant met een beperkt 
budget maar dan wel met een extra 
grotere zaal, geen bioscoop, geen filmhuis 
en mogelijk nog wel een kleine zaal. Dit 
bleek voor ons en ook voor andere 
partijen, niet realistisch. Dus kreeg dit 
voorstel geen meerderheid. Om een 
meerderheid voor een nieuw plan te halen, 
moest nog de SP, die ook tegen het 
“masterplan” gestemd had, overgehaald 

worden. Net als GL/PvdA vindt de SP dat 
investeringen in een theater niet ten koste 
mogen gaan van het sociaal domein. Daar 
zat de sleutel om ook hen mee te krijgen. 
Uitslag 17 voor 16 tegen: het theater is 
‘gered’! Er komt nu een masterplan, 
binnen strakkere, maar wel haalbare 
budgettaire kaders.  
Dit is wel zo’n beetje het grootste 
wapenfeit van de afgelopen periode. We 
zijn blij dat we deze horde hebben kunnen 
nemen en dat er op het sociaal domein 
niet bezuinigd wordt.  

Op het terrein van duurzaamheid lijkt het 
er sterk op dat er telkens zaken 
doorgeschoven worden. GL/PvdA wil meer 
tussendoelen stellen, meer dan alleen 
40% energieneutraal in 2030 en 100% in 
2050. Zo vinden wij dat in 2040 90% 
gerealiseerd moet zijn. Jammer genoeg 
kregen we dat voorstel er niet doorheen. 

Voor de komende tijd gaan we ons 
voorbereiden op de fractie-fusie tussen 
GroenLinks en de PvdA. Dat gaat veel tijd 
en energie schelen. Kim heeft nu de 
kadernota bijna alleen moeten doen, 
wegens afwezigheid van Hans. Over dit 
soort zaken willen we in de toekomst 
betere afspraken maken. Kim en ik 
overleggen over de portefeuilleverdeling.  
 

We blijven ons inzetten voor een Sociaal, 
Duurzaam en Leefbaar Veenendaal en wij 
wensen iedereen een fijne vakantie om 
weer lekker aan te sterken voor het 
komende politieke seizoen. 

Ook namens Kim een ieder een fijne tijd 
toegewenst, 

Hans van de Braak

 

 

 

 



 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

 

Bezoek aan het Europese parlement 21 maart 2024

Op uitnodiging van Agnes Jongerius zijn 
een aantal PvdA/GroenLinks-ers naar 
Brussel geweest voor een bezoek aan het 
Europees Parlement. De trip was prima 
georganiseerd door de PvdA-afdeling 
Woerden en er gingen GroenLinksers en 
PvdA-leden uit de hele provincie mee. 

Om 6 uur ( !!!) verzamelen bij Yvonne, 
waarna we richting Woerden vertrokken 
om van daaruit samen in de bus naar 
Brussel te rijden. Duidelijk zichtbaar in 
Brussel waren alle 
beveiligingsmaatregelen, er was een 
Europese top in Brussel. Wel jammer dat 
het zo nodig is, het kost een vermogen!  

Als eerste hebben we een interessant 
bezoek gebracht aan het Europees 
Parlement, waar Agnes Jongerius vertelde 
over haar leven als Europarlementariër in 
Brussel en Straatsburg. 

Zij heeft zich vooral beziggehouden met 
het verbeteren van arbeidsvoorwaarden 
voor mensen met lage inkomens, veelal 
arbeidsmigranten. Na uitleg over de 
verdeling van de verschillende 
Nederlandse partijen over de  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Europese fracties , bezochten we ook de 
grote plenaire zaal van het EP. Voordat 
we naar het Huis van de Europese 
geschiedenis vertrokken was er natuurlijk 
een fotosessie met Agnes.  Agnes meldde 
in haar praatje dan ook dat overal in 
Europa met grote belangstelling gekeken 
wordt naar hoe onze rood-groene 
samenwerking loopt.  

Het Huis van de Europese geschiedenis, 
om de hoek bij het Europees Parlement, is 
heel interessant. Dit museum geeft de 
hele geschiedenis van de Europese Unie 
weer met foto’s en documenten uit 300 
Europese musea.  

Na een etentje terug met de bus naar 
Woerden en Veenendaal. Nogmaals dank 
aan Woerden! 

Ali Groebe, 

Mede namens Yvonne, Vera en Ted  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ali Groebe 
Vera Brokking 

Ted Bosman 
Yvonne Cloo 



 
 

 

 

Armoede

Op 13 juni jl. meldde het Sociaal en 
Cultureel Planbureau (SCP) dat 
gemeenten er onvoldoende in slagen om 
mensen te bereiken die zorg en 
ondersteuning nodig hebben. Daardoor 
komen kwetsbare mensen vaak erger in 
de problemen dan nodig is. 

Uit het onderzoek ‘Zien, luisteren en 
helpen’ (een vervolg op ‘Gezien, gehoord 
en geholpen willen worden’) van het SCP 
blijkt dat er een perspectiefwisseling nodig 
is in denken en werken van veel 
gemeenten: van niet-gebruik van 
voorzieningen naar ‘t bereiken van die 
mensen die ondersteuning het meest 
nodig hebben. 

Het rapport bevat talrijke 
ervaringsverhalen van mensen waar dit tot 
nu toe niet gelukt is. Meestal kwetsbare 
mensen met complexe problemen, zoals 
een combinatie van schulden, 
gezondheidsproblemen en sociaal 
isolement. Waar het SCP zich in het 
eerdere onderzoek richtte op de 
leefwereld van deze mensen, gaat dit 
vervolgonderzoek over de systeemwereld: 
hoe komt het dat gemeenten mensen niet 
bereiken en wat is daaraan te doen? 

Uit de resultaten blijkt ten eerste dat 
gemeenten vooral aanbodgericht denken, 

de gedachte is dat er voorzieningen en 
loketten zijn en dat mensen daar naar toe 
komen voor hulp en ondersteuning. 
Gemeenten zouden moeten nagaan 
waaróm sommige inwoners niet worden 
bereikt en welke  behoeften deze mensen 
hebben. Misschien zijn die wel anders dan 
wat gemeenten bieden. Dus actief op zoek 
gaan naar mensen, die zelf niet vragen om 
ondersteuning of niet weten hoe ze hulp 
kunnen aanvragen, maar dat wel nodig 
hebben. 
Ook constateert het onderzoek dat 
beleidsmakers niet altijd van realistische 
aannames en mensbeelden uitgaan. 
Mensen handelen meestal niet rationeel 
als zij problemen hebben, vaak uit 
schaamte, uit wantrouwen of uit angst om 
toeslagen terug te moeten betalen!  
Kortom er is een OMSLAG nodig!              

Juist omdat dit onderwerp een van onze 
politieke speerpunten is, raad ik eenieder 
aan het boek van Tim ’S Jongers te lezen 
:”Armoede uitgelegd aan mensen met 
geld!”. Of als je de kans krijgt, om een 
lezing van hem bij te wonen. Tim is 
behalve directeur van de Wiardi Beckman 
Stichting, ook ervaringsdeskundige en 
heeft meegewerkt aan beide onderzoeken 
van het SCP.  Hij weet op een duidelijke 
en inspirerende manier te vertellen wat 
ons te doen staat!

 
 
In onze verkiezingsprogramma’s  lopen we al vooruit op de aanbevelingen van het SCP:   
● Armoede stigmatiseert, isoleert, en is vaak erfelijk. Daarom willen wij een actief 

armoedebeleid voeren. In Veenendaal zijn er 2000 kinderen die in relatieve armoede 
opgroeien. We willen hen helpen door hen op school een ontbijt te geven en de 
regelingen voor minima open te stellen voor iedereen met een inkomen dat lager is dan 
125% van de bijstandsnorm. Verder willen we voorkomen dat mensen die van 
ondersteuningsregelingen gebruik moeten maken, door vernederende onderzoeken 
moeten gaan, zoals gebeurd is bij de toeslagenaffaire.  

● Ouders in de bijstand willen we meer betrekken via scholen, voedselbanken en andere 
regelingen.  

● Ook willen we zicht krijgen op ZZP’ers met een laag inkomen en waar nodig 
ondersteuning bieden.  

● We willen investeren in schuldhulpverlening door schulden over te nemen en 
afbetalingsregelingen met een einddatum op te stellen, met speciale aandacht voor 
coronaschulden.  
 
 



 
 

 

 

 
Wij willen werken aan het doorbreken van de vicieuze cirkel van armoede en aan het bieden 
van structurele ondersteuning aan degenen die dit het meest nodig hebben. 
Door een actieve benadering van gemeenten en beleidsmakers, en door te luisteren naar de 
ervaringen van kwetsbare mensen, kunnen we ervoor zorgen dat de mensen die hulp het 
hardst nodig hebben, deze ook daadwerkelijk krijgen. Samen kunnen we werken aan een 
samenleving waarin niemand wordt buitengesloten en iedereen de kans krijgt om te groeien 
en te bloeien. 

Jos Schilte

Leden leren leden kennen !

Met nieuwe en bestaande leden van 
GroenLinks en PvdA hebben we op 11 
mei een stadswandeling door Veenendaal 
gemaakt onder de bezielende leiding van 
Jaap Pilon. We zagen twee kanten van 
Veenendaal: de wereld van de Fabrikant 
en de invloed van de Predikant. Een 
boeiende reis door de tijd! 

Als politiek betrokkene is het goed om met 
elkaar op te trekken en de geschiedenis 

van de plaats waar je woont te ontdekken. 
Jaap kan als geen ander een prachtig 
verhaal vertellen met veel weetjes over 
Veenendaal. 

En dat je daarnaast een paar uurtjes 
oploopt met andere mensen van de beide 
partijen maakt dit uitstapje zeker geslaagd! 
En dat vond Jaap Pilon zelf ook: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

Bedrijven verder met duurzame energie 

Hoewel de gemeenteraad van Veenendaal 
soms wat weifelend omgaat met 
duurzame energie, maken de Veense 
bedrijven voortgang.  
Om een beeld te krijgen wat er allemaal 
op het gebied van energie speelt, spraken 
we met Jaap Hazeleger, energiemanager 
bij de Bedrijvenkring Ondernemend 
Veenendaal (BOV). Voor veel bedrijven is 
er een hele concrete aanleiding om met 
duurzame energie aan de slag te gaan, nl. 
net-congestie. Dat zorgt ervoor dat het 
voor bedrijven in de provincie Utrecht niet 
mogelijk is om een nieuwe aansluiting 
voor elektriciteit te krijgen of de bestaande 
aansluiting groter te maken. Een bedrijf 
dat toch meer stroom nodig heeft, moet 
dus creatief worden. Hazeleger: “Op het 
bedrijventerrein Factorij / De Vendel zijn 
we bezig met een puzzel om de 
problematiek op te lossen. Een onderdeel 
van deze puzzel is het opzetten van een 

energy hub. Dat betekent dat bedrijven die 
stroom nodig hebben en bedrijven die 
stroom kunnen produceren of over 
hebben, aan elkaar gekoppeld worden. 
Naast het individueel verduurzamen van 
de ondernemingen is het collectief zoeken 
en samenwerken van essentieel 
belang.   Door de vraag en het aanbod te 
bundelen, kunnen bedrijven ondanks de 
net-congestie toch blijven groeien.” Ook 
op andere bedrijventerreinen wordt 
gekeken naar deze oplossing. Binnen de 
Bedrijvenkring Ondernemend Veenendaal 
wordt de kennis breed gedeeld zodat de 
bedachte oplossingen breed ingezet 
kunnen worden. Op dit moment trekken de 
bedrijventerreinen Faktorij de Vendel en 
Nijverkamp parallel met elkaar op.   
Over de samenwerking met de gemeente 
is Hazeleger tevreden: “We werken 
intensief samen en de ambtenaren denken 
echt met ons mee.”

 

 

Samenvoeging van aanduidingen bij de 

gemeenteraadsverkiezingen in 2026  

Tijdens de beide Algemene Ledenvergaderingen van PvdA en GroenLinks Veenendaal is het 
belangrijke besluit genomen om bij de gemeenteraadsverkiezingen van 2026 gezamenlijk de 
verkiezingen in te gaan, als “samenvoeging van aanduidingen”. Dit wil zeggen dat we onder 
onze gezamenlijke naam meedoen aan deze verkiezingen.Dit is een prachtige voortzetting 
van de goede samenwerking tussen beide fracties in Veenendaal. 
 
De keuze om samen te werken en een gezamenlijk verkiezingsprogramma op te stellen 
tijdens de vorige verkiezingen heeft zijn vruchten afgeworpen. Door de krachten te bundelen 
en als één front naar buiten te treden, kunnen GroenLinks en PvdA Veenendaal nog sterker 
staan en hun idealen en visie nog krachtiger uitdragen. 
 
Deze samenvoeging van aanduidingen is een teken van eenheid en solidariteit binnen de 
progressieve beweging in Veenendaal. Samen kunnen we bouwen aan een betere toekomst 
voor onze gemeente en haar inwoners. Laten we met vertrouwen en vastberadenheid de 
uitdagingen van de toekomst tegemoet treden en ons gezamenlijk inzetten voor een 
rechtvaardiger en duurzamer Veenendaal. 
 
Met deze stap laten GroenLinks en PvdA Veenendaal zien dat samenwerking en 
eensgezindheid de sleutel zijn tot succes. Laten we samen bouwen aan een sterker en 
socialer Veenendaal voor iedereen. Op naar de gemeenteraadsverkiezingen van 2026! 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sjirk Visser (voorzitter GroenLinks): 

Telefoon: 06-16822966 

E-mail: veenendaal@groenlinks.nl 

 

Ted Bosman (voorzitter PvdA) 

Telefoon: 06 51580063 

E-mail: tedbosman@gmail.com 

 

Of via onze afdeling e-mails: 

veenendaal@groenlinks.nl 

veenendaal@pvda.nl 
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